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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 229 (Alm. del), som Folketin-

gets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik har stillet til justitsmi-

nisteren den 15. december 2014. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Ka-

rina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
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Spørgsmål nr. 229 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- 

og Integrationspolitik: 

 

”Finder ministeren, at der reelt har været den fornødne uaf-

hængighed i Udlændingestyrelsen i den pågældende sag om 

Eritrea, eller mener ministeren, at der er en risiko for, at Ud-

lændingestyrelsen og/eller sagsbehandlerne har overreageret på 

en slags politisk signal eller handlet ud fra en misforstået vur-

dering af de politiske ønsker. Og hvordan vil ministeren i givet 

fald sikre, at myndigheder, sagsbehandlere m.v., der medvirker 

til at udarbejde disse factfinding-rapporter, ikke reagerer på re-

elle eller indbildte politiske signaler? Spørgsmålet ønskes be-

svaret forud for samråd om Eritrea, jf. UUI alm. del − sam-

rådsspm. J-M.” 

 

Svar: 

 

Der henvises til Udlændingestyrelsens redegørelse af 12. december 2014 

om styrelsens tilvejebringelse af oplysninger om Eritrea, der blev over-

sendt til Folketingets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik den 

15. december 2014, jf. UUI (Alm. del), bilag 41. 

 

Der henvises endvidere til Udlændingestyrelsens supplerende udtalelse af 

16. december 2014, der dags dato er oversendt til Folketingets Udvalg for 

Udlændinge- og Integrationspolitik, samt den samtidige besvarelse af 

spørgsmål nr. 213 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- og 

Integrationspolitik. 

 

Jeg vurderer naturligvis løbende om der er behov for ændringer i indret-

ningen af asylsystemet. I den forbindelse lægger jeg stor vægt på arms-

længdeprincippet og på, at vi har uafhængige asylmyndigheder i Danmark. 

 

 

 

 

 


